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 Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat 

 6500 Baja, Szabadság út 23.  

 

Iktatószám: BN/ 65-3/2024. 

  

JEGYZŐKÖNYV 

 

a Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat 

2024. december 13-án 1330 órakor kezdődő kihelyezett testületi üléséről 

 

 

Helye: Kiskunhalas, Rostás László Roma Közösségi Ház épülete 

 (6400 Kiskunhalas, Tó u. 36.) 

 

Jelen van:  

Buza Flórián, elnök 

Burai Béla, képviselő 

Györgye Zalán, képviselő 

Horváth István Szilveszter, képviselő 

Lakatos Antal, képviselő 

Szabó Tünde, képviselő 
 

dr. Svircevic Nikola, vármegyei aljegyző 

dr. Havas Bianka, jogi referens 

 

Schmidt Rajmund, meghívott, roma koordinátor 

Sztojka István, ORÖ képviselő 

Schmidtné Kollányi Margit, Cigány Szív Egyesület 

Kertész Béla, külsős bizottsági tag 

 

  

Buza Flórián elnök köszöntötte a megjelenteket a kihelyezett ülésen. Külön köszöntötte dr. 

Svircevic Nikola, vármegyei aljegyzőt, és Szűcs Csaba, Cikösz elnököt.  

 

Megállapította, hogy a testület 6 fővel határozatképes.  

Jegyzőkönyv vezetőnek Szabó Tündét javasolta. 

 

Buza Flórián elnök kérdezte a képviselőket, hogy elfogadják-e a javaslatot. 

A képviselők a javaslattal egyetértettek. 

 

Buza Flórián elnök elmondta, hogy a meghívót mindenki megkapta szabályszerűen.  

Buza Flórián elnök kérdezte, hogy van-e valakinek hozzászólása, észrevétele a napirenddel 

kapcsolatosan. 

A napirendhez észrevétel, javaslat nem hangzott el. 

 

Buza Flórián elnök kérte a képviselőket, hogy szavazzanak, elfogadják-e a napirendet. 

 

A jelenlévő 6 képviselő egyhangú, 6 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

27/2024. (XII. 13.) BCÖ határozat 
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A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat 2024. december 13-i ülésének 

napirendje 

 

1. Beszámoló a két ülés közötti eseményekről, szakmai beszámolók elfogadása 

Előadó: Buza Flórián elnök 

2.   Közmeghallgatás anyagi támogatásáról szóló döntés 

Előadó: Buza Flórián elnök 

3.   Egyebek 

 

 

1. Beszámoló két ülés közötti eseményekről, szakmai beszámolók elfogadása 

 

 

Buza Flórián elnök előadja, hogy részt vettek Horváth Szilveszter képviselővel a Bács-Kiskun 

Vármegyei Közgyűlés ülésén Bugacpusztán, ahol a másik kettő nemzetiségi önkormányzat 

elfogadta az együttműködési megállapodást. 

 

Buza Flórián elnök előadja, hogy volt Kiskunfélegyházán is, mint a vármegyei cigány 

önkormányzat elnöke, ahova államtitkár úr és Lezsák Sándor képviselő úr meghívására ment. 

Egy komoly fórum volt, ahol a cigányság kérdéseiről is szó esett, annak jelenésről és jövőjéről. 

A meghívót csatolja.  

 

Buza Flórián elnök kérte a képviselők véleményét, hozzászólásait. 

A képviselők hozzászólást, véleményt nem fogalmaztak meg. 

 

Buza Flórián elnök kérte, hogy szavazzanak arról, hogy elfogadják-e a beszámolókat. 

 

A jelenlévő 6 képviselő egyhangú, 6 igen szavazatával a testület elfogadta a beszámolókat. 

  

28/2024. (XII. 13.) BCÖ határozat 

Két ülés közötti eseményekről szóló beszámoló elfogadása 

 

A Bács- Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat közgyűlése elfogadja az elnök szakmai 

beszámolóját a két ülés közötti eseményekről.  

 

Felelős: Buza Flórián elnök 

Határidő: azonnal  

 

 

2. A közmeghallgatás anyagi támogatásáról szóló döntés 

 

 

Buza Flórián elnök elmondta, hogy a Magyar Államkincstártól azt a jelzést kapta vissza, hogy 

a vármegyei cigány önkormányzatot megillető anyagi támogatást 2024. december 31. napjáig 

fogják megkapni, ezzel kapcsolatosan az üzemanyagigényüket adják le, és majd következő év 

januárjában rendezésre kerül. 

 

Buza Flórián elnök kérte, hogy hozzanak a közmeghallgatás anyagi támogatásáról egy 100.000 

Ft összegű határozatot, hátha még időben megérkezik a pénz a számlára, és fel tudják használni. 
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Buza Flórián elnök kérte a képviselők véleményét, hozzászólásait a közmeghallgatás anyagi 

támogatásával kapcsolatban. 

A képviselők hozzászólást, véleményt nem fogalmaztak meg. 

 

Buza Flórián elnök kérte, hogy szavazzanak a közmeghallgatás anyagi támogatásáról. 

 

A jelenlévő 6 képviselő egyhangú, 6 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

29/2024. (XII. 13.) BCÖ határozat 

Közmeghallgatás anyagi támogatásáról szóló döntés 

 

1. A Bács- Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat közgyűlése a kulturális 

autonómiájával összefüggő feladatai körében közmeghallgatást tart 2024. december 13-

án 14 órai kezdettel. 

2. A közgyűlés vállalja a rendezvény költségeit 100.000 Ft összegben a 2024. évi 

költségvetése terhére.  

 

Felelős: Buza Flórián elnök 

Határidő: 2024. december 13. 

 

3. Egyebek 

 

 

dr. Svircevic Nikola vármegyei aljegyző előadja, hogy ugyan napirendi pontként nem szerepel, 

de a vármegyei önkormányzat nevében egy rövid beszámolót tenni arról, hogy Bács-Kiskun 

Vármegye Önkormányzata 2024. november 25-én „Roma esély Bács-Kiskunban” címmel 

pályázatot nyújtott be a Belügyminisztérium Társadalmi Esélyteremtési Főigazgatóság által 

meghirdetett modellprogramok támogatására című felhívásra.  

A projekt célja, hogy szélesebb körben kerüljenek bevonásra a vármegyei színtű egyeztetési 

mechanizmusba a roma közösségekkel foglalkozó szervezetek, roma önkormányzatok, ezzel 

elősegítve ezen szervezetek szakmai fejlődését is.  

A pályázat részeként a vármegyei önkormányzatnál 1 fő roma közösségi, a közösség érdekeivel 

foglalkozó vármegyei roma koordinátor kerül alkalmazásra 2024. december 1-jétől 2025. 

augusztus 31-ig.  

Az elnyerhető támogatás összege 5.000.000 forint.  

 

A személy, aki a roma koordinátor lesz, /Schmidt Rajmund/ jelen is van az ülésen, fogadja a 

gratulációkat Búza Flórián elnök úrtól és a többi képviselőtől.  

 

Buza Flórián elnök elmondja, hogy ő és a többi képviselő is őt szerette volna, ezért is köszöntik 

nagy tisztelettel az önkormányzatnál. 

 

Buza Flórián elnök kéri, hogy fogadják el aljegyző úr beszámolóját a pályázatról. 

 

A jelenlévő 6 képviselő egyhangú, 6 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

30/2024. (XII. 13.) BCÖ határozat 

„Roma esély Bács-Kiskunban” pályázati beszámoló elfogadása 
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A Bács- Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat közgyűlése elfogadja dr. Svircevic Nikola, 

vármegyei aljegyző pályázati beszámolóját arról, hogy Bács-Kiskun Vármegye 

Önkormányzata „Roma esély Bács-Kiskunban” címmel pályázatot nyújtott be a 

Belügyminisztérium Társadalmi Esélyteremtési Főigazgatóság által meghirdetett 

modellprogramok támogatására című felhívásra. 

 

Felelős: közgyűlés tagjai 

Határidő: azonnal  

 

 

Horváth István Szilveszter képviselő javaslatára Buza Flórián elnök elmondja, hogy a TOP 

pályázatos Plus Program keretében üléseztek, ahol hátrányos helyzetű emberekről esett szó, de 

ez viszonylag tág megfogalmazás, a cigányokról különösebben nem beszéltek, nem hangzott el 

különösebb információ őket illetően. A cigányokra vonatkozóan kezdődött, de azután másról 

volt szó. 

 

Buza Flórián elnök előadja, hogy ő ezen okból kifolyólag nem írta még alá az együttműködési 

megállapodást, amit ugyan elküldtek részére, de mivel nem tudja, hogy pontosan mi szerepel 

benne, miről van benne szó, addig nem fogja aláírni, amíg nincs meghatározva pontosan, hogy 

mik a cigány önkormányzat lehetőségei. Ahogyan erre sor kerül, és tisztázva lesz, hogy mik 

ennek a keretei, természetesen alá fogja írni, hiszen egyébként is mennie kell egyeztetésre. Ő 

csak annyit kér, hogy legyen világos, hogy mit is ír alá. Véleménye szerint, már az elején be 

kellett volna hívni egy képviselőt egyeztetési célból, át kellett volna beszélni, hogy miről is van 

szó, és akkor tudnák, hogy mire is terjed ki az együttműködési megállapodás. 

 

Burai Béla képviselő előadja, hogy 2024. december 13-án együtt voltak Elnök Úrral a 

felzárkózási fórumon, ahol elhangzott, hogy 1 milliárd 124 millió forint a projekt pénzügyi 

kerete, amely projekt megvalósítási időszakának vége 2027. április 30. napja. A diavetítések 

között sok mindent vetítettek, a c) csoportok közül a roma volt az első, de a romákat általában 

hátra rakják, hiába rendelkeznek nagyobb létszámmal az országban. 

Egy kicsit háttérbe szorítva érezték magukat, ezért is tettek fel kérdéseket Mák Kornél Alelnök 

Úrnak és a projektmenedzsernek. Szerinte az ott lévők annyira újak ezen a területen, hogy 

sok mindent nem tudtak mondani ezzel kapcsolatosan. Az Elnök Úr a vármegyei részről, Burai 

Béla képviselő mind a kettő részről meg volt hívva erre. Úgy gondolja, hogy ez a szerződés 

csak azoknak készült, akik szándéknyilatkozatot nyújtottak be. 

Fel szeretné hívni arra a figyelmet, hogy véleménye szerint, nagyon rosszul megy a 

kommunikáció. Mielőtt visszaküldte a szándéknyilatkozatot, felhívta a Tóth Vivien referenst, 

és megkérdezte, hogy minden kisebbségi önkormányzat részére megküldésre került-e a 

felhívás, amire azt kapta válaszul, hogy minden érintett részére kiküldésre került. Szerinte 

érdemes lenne aláírni, mert amennyiben nem írja alá Búza Flórián Elnök Úr, abban az esetben 

még inkább kimaradhatnak az programok szervezéséből, és nem mindegy, hogy velük vagy 

nélkülük teszik mindezt. Ha aláírja a Vármegyei Cigány Önkormányzat nevében az Elnök Úr, 

úgy jelezték, hogy 10 napon belül kapni fog egy értesítést, illetve lehet delegálni, minden 

szervezet vagy kisebbség delegálhat egy személyt. Jelenleg Bács-Kiskun Vármegyei Cigány 

Önkormányzatnak, Mélykútnak és Sükösdnek van erre lehetősége. Kérdésre elmondja, hogy ez 

nemcsak önkormányzatokra vonatkozik, hanem civil szervezetekre is, viszont ahhoz 

regisztrálni kellett volna. 

 

Buza Flórián elnök elmondta, hogy szavazzon róla a testület, hogy felhatalmazást ad a részére 

az együttműködési megállapodás aláírására. 
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A jelenlévő 6 képviselő egyhangú, 6 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

31/2024. (XII. 13.) BCÖ határozat 

Felhatalmazás elnök részére a vármegyei felzárkóztatási fórum együttműködési 

megállapodásának aláírására 

 

1. A Bács- Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat közgyűlése felhatalmazza Buza 

Flórián elnököt, hogy a Bács-Kiskun Vármegyei Felzárkóztatási Fórumon képviselje a 

Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzatot. 

2. A közgyűlés felhatalmazza elnökét a fórum keretein belül létrejövő együttműködés 

aláírására. 

 

Felelős: Buza Flórián elnök 

Határidő: azonnal  

 

 

Schmidt Rajmund roma koordinátor előadja, hogy tapasztalatból mondja, hogy biztosan nem 

küldték ki mindenkinek, mert nincsen az adatbázisban. Az evidens, hogy nem tudják 

mindenkinek az elérhetőségét, se e-mailen sem telefonon nem lehet elérni a kívánt személyt, 

ezért javasolná, hogy hozzá érkezzenek be az újonnan fellelhető telefonszámok, e-mail címek, 

amiket összegezve egy adatbázis álljanak rendelkezésre, és később nem lesz ilyen probléma, 

hogy ne kapjanak valakik értesítést, mindenkit el lehessen érni. 

 

Burai Béla képviselő elmondja, hogy ő úgy gondolja, hogy az önkormányzatok hibáztak abban, 

hogy ha megkapták, nem adták be, emellett nincs lehetőségük újra beadni. 

 

 

Buza Flórián elnök előadja, hogy felhívták, és tájékoztatták, hogy kisebb ’lógása’ volt a korábbi 

megyei cigány önkormányzatnak, de ezt nem kell visszafizetni, egy hiánypótlást kell beadni 

egy bizonylatra vonatkozóan. Ezt kell pótolni, mert ha pótlásra kerül, nem kell visszafizetni az 

összeget. Akivel telefonon beszélt hölgy, ő el fogja küldeni, hogy pontosan hogyan és mit kell 

pótolni. Ez most azért nagyon lényeges, mert közben pályázatokat nyújtanának be, és ameddig 

ez nincs elintézve, addig az akadálya a pályázatok benyújtásának. 

 

Szűcs Csaba Alelnök Úr előadja, hogy el akarták utasítani a pályázatot, de beszélt a Főigazgató 

Úrral, hogy ugyan van ez a 271.000 forintos tartozás, de ettől függetlenül nem fogják elutasítani 

a pályázatot Bács-Kiskun vármegyéből, remélhetőleg nyerni fog a pályázaton, de rendezni kell 

a fennmaradást. A rendelkezésre álló dokumentumokat készítsék össze, adják oda Buza Flórián 

Elnök Úrnak, és ő majd intézi a pótlást. 

 

dr. Svircevic Nikola vármegyei aljegyző elmondja, hogy amikor megszűnt a korábbi vármegyei 

cigány önkormányzat, akkor elszámolás történt a kormányhivatal felé, ott nullás lett, ez az 

adósság utána keletkezett. 

 

Burai Béla képviselő előadja, hogy a napirendi pontok között ugyan nem látja, de a korábbi, 

október 25-én, Izsákon tartott kihelyezett testületi ülésen arról volt szó, hogy a sportbizottságot 

a következő ülésen hozzák létre. 

 

Buza Flórián elnök elmondja, hogy mivel a 7. képviselő nincsen jelen az ülésen, ezért arról 

szerinte nem most kellene döntést hozni. Egy bizottság létrehozása fontos, és szeretné, ha  




